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Educational project “Memorial Vienna” –

 
in German:
Vermittlungsangebote „denk mal wien“

Project

 

Description

The aim of the project is to bring targeted education outside the everyday school life into the living environments of young people by passing on
knowledge. The historical development of the monuments and the places associated with them up to the present day forms links to the themes of
the tours. The fixed points of the tours are the history of the Austrian Republic and the Nazi era, with ongoing interaction with the tour
participants. All tours also include women-specific themes. The tours create a permanent concetion to the present, and interactive educational
methods are used. Videos of surviving eyewitnesses and audio contributions are part of the four thematic tours. Austria’s contemporary history,
starting with the period before 1914, the First World War, the fall of the First Republic, the “Anschluss” to Nazi Germany, the Nazi era and the
Second World War, up to the liberation by the Allies and the Second Republic, which still exists today, is also reflected in the monuments and
memorials in Vienna’s city centre. It is important to the Austrian Mauthausen Committee to relate all educational offers to the realities of people’s
lives, and they aim to promote democratic awareness and togetherness as well as to overcome prejudices and cultural barriers.

in German:
Ziel des Projekts ist es, durch Wissensvermittlung gezielte Bildung außerhalb des Schulalltags in die Lebenswelten von Jugendlichen zu bringen.
Die historische Entwicklung der Denkmäler und der mit ihnen verbundenen Orte bis zur Gegenwart bildet inhaltlich Anknüpfungspunkte zu den
Themen der Rundgänge. Fixpunkte der Rundgänge sind die Republikgeschichte sowie die Zeit des Nationalsozialismus mit einer ständigen
Interaktion mit den RundgangsteilnehmerInnen. Alle Rundgänge beinhalten außerdem auch frauenspezifische Fragestellungen. Bei den
Rundgängen wird ein permanenter Gegenwartsbezug hergestellt, und interaktive Methoden der Vermittlung werden eingesetzt. ZeitzeugInnen-
Videos und Audiobeiträge sind Bestandteil der vier thematischen Rundgänge. Die Zeitgeschichte Österreichs, angefangen von der Zeit vor 1914
über den Ersten Weltkrieg, den Fall der Ersten Republik, den „Anschluss“ an NS-Deutschland, die Zeit des Nationalsozialismus und den Zweiten
Weltkrieg bis hin zur Befreiung durch die Alliierten Mächte und der bis heute bestehenden Zweiten Republik, spiegelt sich auch in den
Denkmälern und Gedenkstätten der Wiener Innenstadt. Dem MKÖ ist es wichtig, bei allen Vermittlungsangeboten einen Bezug zu den
Lebensrealitäten der Menschen zu setzen, und sie haben das Ziel, das Demokratiebewusstsein und ein Miteinander zu fördern sowie Vorurteile
und kulturelle Barrieren zu überwinden.
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in German:
Mauthausen Komitee Österreich

Website

http://www.mkoe.at

Location

Austria |  show on map 

Approved

26 Apr 2022

Category

Education

Type

School projects / education

Funding

National Fund budget

Please note

http://www.mkoe.at
https://maps.nationalfonds.org/prgis/project/5826?lang=en


The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


